
Nyhetsbrev februari 

• Gemensam ansökan till PTS för nya anslutningar som kostar lite mer? 
• Boka datum för Fibernät Gotlands Föreningsstämma 2025-03-19 kl 18.30 på Grönt 

Centrum Lövsta 
• Vår Facebooksida 
• Valberedningskväll i Bro 

 

Gemensam ansökan PTS? 

Ingen fiberförening på Gotland har fått del av Bredbandsstödet från PTS trots att man satsat 
många miljarder. Dels var vi för tidigt ute och de flesta anslutningarna har byggts på ön har 
utförts till en lägre kostnad än den nedre gränsen för bidrag som är 40 000 kr/ anslutning. På 
höstens medlemsmöten var frågan uppe och det fanns flera föreningar som hade möjliga 
anslutningar som var intressanta för en ansökan. 

Fibernät Gotland vill undersöka intresset för att kunna samla ihop tillräckligt många anslutningar 
hos flera föreningar för att göra ett gemensamt projekt 2025. Fibernät Gotland är inte behörig att 
söka utan det måste vara en eller flera föreningar som står för själva ansökan.  

Vi vill bjuda in till ett zoommöte för att gå igenom förutsättningar till en ansökan. Medverkar gör 
Mikael Karlsson Kerstell verksamhetsledare på Byanätsforum och Anders Bonander   Larv- 
Längjum Fiberförening som genomfört flera projekt med bredbandsstöd.     

Mötet blir den 3 mars kl 18.30. 

Anmälan till fibernatgotland@gmail.com senast 1 mars. 

 

Föreningsstämma 

Boka in onsdag den 19 mars kl 18.30 på Grönt Centrum Lövsta för Fibernät Gotlands 
Föreningsstämma. Program och kallelse kommer snart 

 

Facebookssida 

Fibernät Gotland har under en tid haft en Facebooksida men trafiken på den har varit låg. Vi har 
därför bestämt att pausa den tills vidare men möjligheten finns att återuppta när intresse finns. 

 

Minnesanteckningar från möte med valberedningar i Bro 2024-01-23 

16 deltagare från 8 medlemsföreningar 

För att en förening skall fungera bra både kortsiktigt och framförallt långsiktigt är 
valberedningarna grundläggande. Deras arbete bör lyftas fram och ges den betydelse som den 
borde ha.  

Valberedningens roll 

mailto:fibernatgotland@gmail.com


Valberedningen skall på medlemmarnas uppdrag föreslå en styrelse med en sammansättning 
som ger styrelsen goda förutsättningar att kunna fungera bra och leda fiberföreningens arbete 
framåt. Att förslå revisorer är en annan del av uppdraget. 

 

 

Valberedningens verktygslåda 

För att kunna sköta sitt uppdrag behöver en valberedning ha koll på föreningens stadgar och 
vilka uppgifter den förväntas ta fram. Man bör också ha senaste stämmoprotokollet. Eftersom en 
valberednings arbete är framåtriktat behöver man också ha en bild av hur förutsättningarna för 
fiberföreningen förändras framåt. 

Under kvällen ställdes ett antal frågor som diskuterades i arbetsgrupper och redovisades 

Hur får valberedningen kunskap om hur styrelsen fungerar idag? 

• Det är bra att hålla en dialog under hela året för att hålla sig uppdaterad 
• Vara med på något styrelsemöte i god tid innan årsmötet 
• Kanske ta del av styrelseprotokoll 
• Ta reda på styrelseledamöternas närvaro och arbetsfördelning i styrelsen 
• Fråga styrelsen vilka kompetenser som man saknar 

 

Vilka kompetenser behövs i styrelsen? 

• Rollerna för ordförande, sekreterare och kassör är ganska givna och skiljer sig inte så 
mycket mot andra föreningar 

• Övriga funktioner som behövs i en fiberförening och behöver fördelas 
o Kommunikation med abonnenterna/medlemmarna.  Gärna via sociala medier 

som kan intressera och locka även yngre personer 
o Omvärldsspaning- framtidsspaning 
o Teknik 
o Kontakt med markägare  
o Geografisk spridning på styrelsemedlemmarna för att informera och förankra 
o Om man har speciella projekt kan man tillsätta arbetsgrupper för att lösa 

uppgiften 



o Vissa kompetenser behöver inte sitta i styrelsen utan kan kallas in vid behov 
o Idag finns möjligheten att köpa in tjänster för ekonomi (lokala företag, BRS, 

Fiberekonomi med flera) Ledningskollen, drift och underhåll (BRS). Detta avlastar 
styrelsen och gör att flera kan vara aktuella för styrelseuppdrag 

 

Hur får man en bra sammansättning i styrelsen? 

• Försöka få en blandning och spridning i styrelsen. Ålder, kön, geografi, kompetenser 
• Bra om man kan ha en sammansättning för att så småningom kunna ersätta ex. 

ordförande, kassör m.fl. 
• Anpassa antalet styrelsemedlemmar efter hur mycket arbete det är och för att fylla de 

kompetenser som behövs 
 

Hur hittar man nya ledamöter till styrelsen? 

• Prata och sprid att man söker nya ledamöter.  
• Valberedningen får inventera de som bor i området. Alla abonnenter finns registrerade 
• Nyinflyttade kan ha den kompetens som behövs och är ofta positiva till att bli en del av 

bygden 

Hur frågar man tilltänkta ledamöter? 

• Motivera på ett positivt sätt. Fiberföreningen tillför mycket positivt för bygden och att vara 
en del av det ger en personlig tillfredställelse 

• Ge en rättvis bild av hur mycket arbete det är post den som är aktuell. Antal 
styrelsemöten, hur mycket övrigt arbete det mellan styrelsemötena. 

Hur ger man en bra start till ny person i fiberstyrelsen?  

• Är egentligen inte valberedningens uppgift men behöver diskuteras med åtminstone 
ordföranden. Det är inte lätt att komma in i en styrelse där många har suttit under lång tid 
och hunnit skaffa sig kunskaper och erfarenheter som en nyvald inte kan ha.  

• Byanätsforum har styrelseutbildning. Fibernät Gotland har haft det tidigare och kan göra 
det igen vid behov/önskemål 

• Att den nya personen får känna sig behövd 
 

Vad skall valberedningen ta fram? 

Skiljer sig mellan föreningar 

Förslag till årsmötet: 

• Ordförande och sekreterare för mötet? 
• Justerare till stämmoprotokoll? 
• Antalet ledamöter i styrelsen 
• Arvoden 
• Ordförande och ledamöter i styrelsen  
• Revisorer 

 



Arvoden 

• Fiberföreningar är ekonomiska föreningar med kommersiell verksamhet. Det är därför i 
högsta grad rimligt att de som lägger ner arbete också får en ekonomisk ersättning. 

• Det finns nog lika många modeller som föreningar på hur styrelsen arvoderas 
• Ersättningar upp till 1000 kr per person och år behöver inte föreningen göra skatteavdrag 

eller betala arbetsgivaravgift på.  
• Styrelsearvoden över 1000 ska föreningen betala arbetsgivaravgifter och göra 

skatteavdrag för 
• Övrigt arbete för föreningen kan faktureras om individen är registrerad för F-skatt. 
• Man kan dessutom ha någon annan form av uppskattning till styrelsen. En middag eller 

annan sammankomst som stärker gemenskapen. 

 

Några av de övriga frågorna som diskuterades 

• Hur utses en valberedning?  Det är inte brukligt att valberedningen ger förslag på sin egen 
sammansättning. Men det kan vara bra att ha en dialog med styrelsen innan årsmötet. 
Det är ofta inte en bra modell att välja på själva mötet eftersom uppslutningen är dålig i 
många föreningar. Ett förslag var att låta någon annan förening i socknen/socknarna får 
utse personer till valberedningen. 

• Bra med någon ung i valberedningen som har ett annat kontaktnät 
• Hur får man fler att delta på årsmötet? 

o Ha någon programpunkt som lockar:  
▪ Ett aktuellt ämne som tex. AI, E-hälsa, någon som gjort en resa…..  
▪ Film  
▪ Mat i någon form 
▪ Lära sig spela Brus 

Bara fantasin sätter gränser 

• Står ofta i stadgarna hur många som skall sitta i valberedningen Det är bra att vara minst 
2 men helst tre så att man kan få en rotation. Några föreningar hade bara en ledamot 
vilket är för litet. 

• Valberedningens interna diskussioner skall stanna där inom valberedningen! 
 
Citat från kvällen ” Att vara med i en valberedning är både kul och intressant” 

Ett stort tack till Stig Pettersson Eskelhem som ledde oss genom kvällen! 

Antecknat av  

Bernt Pettersson 

 

 


